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Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Υγείας 
 

Θέμα: Για την αναβάθμιση των υπηρεσιών του Εθνικού Κέντρου Αποκατάστασης 
 
 
Η αποστολή του Εθνικού Κέντρου Αποκατάστασης στο Ίλιον - του μοναδικού τέτοιου είδους 
δημόσιου κέντρου στη χώρα μας -, είναι αναντικατάστατη. Ειδικά μάλιστα σήμερα σε μια 
περίοδο κατά την οποία, όπως έχει παρατηρήσει ο Αναπληρωτής Διοικητής του, Νίκος 
Ψαρρός (εφημερίδα ΤΑ ΝΕΑ, 19/3/24): “η αναγκαιότητα της αποκατάστασης θα αυξάνεται όλο 
και περισσότερο, δεδομένου ότι έχουμε κάποιες ιδιαίτερα θλιβερές πρωτιές στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση, όπως είναι τα τροχαία ατυχήματα. Το ίδιο θα συμβεί και με τα περιστατικά που 
χρήζουν φυσικής ιατρικής αποκατάστασης, εξαιτίας του σύγχρονου τρόπου ζωής που αυξάνει 
τα εγκεφαλικά επεισόδια αλλά και τις νευρολογικές νόσους, όπως η σκλήρυνση κατά πλάκας”.   
 
Ωστόσο, το ΕΣΥ δεν μπορεί να ανταποκριθεί σε αυτή την ολοένα και αυξανόμενη ζήτηση για 
υποδομές αποκατάστασης με αποτέλεσμα η συντριπτική πλειοψηφία των κλινών να 
βρίσκεται στον ιδιωτικό τομέα με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την οικονομική επιβάρυνση των 
πολιτών ενώ μόλις το 10% είναι υπό το Δημόσιο. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με στοιχεία της 
1ης Υγειονομικής Περιφέρειας, στην Αττική βρίσκονται περισσότερες από τις μισές, με το 
Εθνικό Κέντρο Αποκατάστασης (που λειτουργεί από το 1945) να διαθέτει 127 κλίνες ενώ 
λειτουργούν δύο Τμήματα Φυσικής Ιατρικής και Αποκατάστασης με Ειδικές Μονάδες, 
εξειδικευμένα Ιατρεία  και  ειδικές Διαγνωστικές Μονάδες, υποστηριζόμενα από τον 
Εργαστηριακό Τομέα και τα λοιπά Τμήματα και Υπηρεσίες.  
 
Τα προβλήματα που αντιμετωπίζει, όπως διαπίστωσε ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, 
Σωκράτης Φάμελλος κατά την πρόσφατη (17 Ιανουαρίου 2025) επίσκεψή του και τη 
συνάντησή του με τον Αναπληρωτή Διοικητή κ. Ν. Ψαρρό και τους εργαζομένους, είναι εκείνα 
που υπονομεύουν γενικότερα το ΕΣΥ. Δηλαδή, το πρόβλημα της υποστελέχωσης, της 
έλλειψης ειδικοτήτων και νοσηλευτικού προσωπικού, των αναμονών των ασθενών, της 
ανάγκης ενίσχυσης των υποδομών, της υποχρηματοδότησης. 
 
Επειδή το Εθνικό Κέντρο Αποκατάστασης έχει πολυδύναμο χαρακτήρα, λειτουργεί ως Ειδικό 
Νοσοκομείο, παρέχοντας υπηρεσίες Αποκατάστασης και σκοπός του είναι, σύμφωνα με τον 
Οργανισμό του (ΥΑ Α3α/42099/14/ΦΕΚ 202 Β΄/2015) «να παρέχει όλες τις απαραίτητες 
ιατρικές και κοινωνικές υπηρεσίες στον πάσχοντα πολίτη που χρήζει Αποκατάστασης» ενώ 
δέχεται ασθενείς από όλες τις περιφέρειες χώρας, Ευρωπαίους πολίτες ή και πολίτες άλλων 
χωρών σύμφωνα με τις εκάστοτε ισχύουσες διακρατικές συμφωνίες,  
 
Επειδή υπάρχει ανάγκη να δημιουργηθούν ακόμα περισσότερες δημόσιες κλίνες 
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αποκατάστασης προκειμένου να ανταποκριθεί πλήρως στην περιγραφείσα αποστολή του, 
 
Επειδή η υψηλή ποιότητα αποκατάστασης συνεπάγεται βέλτιστη επανένταξη των ασθενών 
στο κοινωνικό γίγνεσθαι, 
 
Επειδή οι ανάγκες σε νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό υπονομεύουν διαρκώς το έργο 
των εργαζομένων και την ευσυνειδησία με την οποία ασκούν το λειτούργημά τους, 
 
Επειδή ο Αναπληρωτής Διοικητής κ. Ψαρρός έδωσε έμφαση στην ανάγκη να υπάρξει 
οργανωμένη μέριμνα για το διάστημα μετά την αποκατάσταση των ασθενών,  
 
Επειδή πρέπει να στηριχθούν οι δημόσιες πολιτικές που είναι κρίσιμες και στον τομέα της 
αποκατάστασης ειδικά μάλιστα στη σημερινή συγκυρία, 
 
Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 
 

1. Ποιο είναι το συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα του Υπουργείου για την 
αντιμετώπιση των προβλημάτων του μόνου δημόσιου κέντρου αποκατάστασης 
όπως είναι το ΕΚΑ, όπως της ανάπτυξης περισσότερων κλινών, των αναγκών 
σε νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό;  

2. Ειδικότερα, στο πλαίσιο της εκμετάλλευσης των αναξιοποίητων χώρων του 
ΕΚΑ, σε ποιες συγκεκριμένα ενέργειες θα προχωρήσει το Υπουργείο για την 
αναδιαμόρφωση τους; Είναι στα μελλοντικά σχέδια η ανάπτυξη μιας νέας 
νοσηλευτικής πτέρυγας στον χώρο του ισογείου (Γ΄ ΦΙΑΠ),  δεδομένης της 
συνεχούς αυξανόμενης ανάγκης σε υπηρεσίες αποκατάστασης; Έχει 
υπολογίσει και προτείνει τα κατάλληλα χρηματοδοτικά εργαλεία σχετικά με το 
κόστος των μελετών, της κατασκευής της νοσηλευτικής μονάδας, του 
ξενοδοχειακού εξοπλισμού καθώς και την απαραίτητη στελέχωση σε 
ανθρώπινο δυναμικό;  
 

Οι Ερωτώσες Βουλεύτριες και οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

 

 

Βέττα Καλλιόπη  

 

Γαβρήλος Γεώργιος 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

 



Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 

Νοτοπούλου Αικατερίνη  

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

 

Παπαηλιού Γεώργιος 

 

Τσαπανίδου Παρθένα (Πόπη)  

 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 




